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Ministři Toman a Mičovský se shodli, že je nutné podporovat menší 
zemědělce a v oblasti používání pesticidů vycházet ze skutečného stavu
v každé zemi

Budoucí podoba Společné zemědělské politiky v souvislosti se zveřejněnou strategií Evropské komise 
„Od zemědělce ke spotřebiteli“ a k biodiverzitě byla hlavním tématem prvního jednání ministra zeměděl-
ství Miroslava Tomana s jeho novým slovenským protějškem Jánem Mičovským. Na dnešním setkání
v Židlochovicích se věnovali i budoucí spolupráci resortů, suchu, kůrovcové kalamitě, soběstačnosti, 
dvojí kvalitě potravin a situaci kolem koronavirové pandemie.

Ministři se v souvislosti s nastavováním budoucí podoby Společné zemědělské politiky (SZP), kdy Evrop-
ská komise (EK) navrhuje zásadní změny s velkým dopadem na zemědělce, shodli, že zásadní je zajištění 
dostatečných finančních prostředků a jejich plynulá výplata zemědělcům.

„Oceňuji, že Komise v rámci svého nového návrhu Víceletého finančního rámce zvýšila financování pro 
Společnou zemědělskou politiku. Zejména vnímám pozitivně navýšení peněz na rozvoj venkova. Pokud ale 
porovnám alokované finanční prostředky se současným programovým obdobím, stále dochází k poklesu,“ 
řekl ministr zemědělství Miroslav Toman.

Ministři se shodli, že je důležité v nové SZP podporovat menší zemědělce a nezatěžovat je nadbytečnou 
administrativou. ČR plánuje menší farmy podpořit takzvanou platbou na první hektary.

pokračování na straně 16


